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ÖNKormÁNYZatI HÍrEK

tisztelt Herceghalmi
Polgárok!

Örvendetes, hogy településünkön nem 
csökken, hanem növekszik az iskoláskorú 
gyermekek száma. Az iskolabővítés szüksé-
gességével a település vezetése régtől szá-
mol, azonban az iskola fenntartói és mű-
ködtetési jogainak az államhoz való 
átkerülésével 2013 januárjában új helyzet 
állt elő. A korábbi, ígéretesnek látszó tár-
gyalások ellenére jelenleg úgy tűnik, hogy 
az állam azokon a településeken tud bőví-
tést végezni 2015-ben, ahol a megvalósí-
tást már 2014-re tervezték befejezni. A tan-
kerület igazgatója a Humán Bizottság 
ülésén kijelentette, hogy 2014-ben telepü-
lésünk vonatkozásában esély sem volt sike-
resen pályázni az iskolabővítésre. Herceg-
halom kötelező feladatai rovására nem 
vállalhat át önként olyan feladatot, ame-
lyeknek megvalósítását az állam garantálja. 
Az iskolabővítésben való települési szerep-
vállaláshoz mára ráadásul állami engedély 
is kell, hiszen az iskolai vagyon felett állami 
szerv rendelkezik a vagyonkezelői joggal. 
Az előzetes terveket 2014-ben a Tanker-
ülettel egyeztetve négy tanterem létesíté-
sére készítettük el. Ehhez azonban az iskola 
tetőszerkezetének megbontása szükséges. 
Mostanra világossá vált, hogy az állam 
2015. szeptemberre még egy ennél szeré-
nyebb bővítést sem tud megvalósítani. Ez a 
világos helyzet megnyitja a község előtt a 
lehetőséget, hogy a költségeket előlegez-
ve, a szükséges engedélyeket beszerezve 
építési beruházási munkát kezdjen el. Több 
lehetőség és javaslat is megfogalmazódott 
az az ügyben, ám ezek közül magam az is-
kolán belüli megoldást támogatom. Mivel 
ezzel állami feladatok megvalósítását elő-
legezi a falu, csak olyan munka elvégzése 
látszik indokoltnak, amelyik műszaki tartal-
mában és költségigényében egyaránt a je-
len szükségleteihez igazodik. Magam tehát 
mindent elkövetek annak érdekében, hogy 
az iskola új helyiségeit gyermekeink 2015 
szeptemberében birtokba vehessék.

Erdősi László polgármester

Falugyűlés-közmeghallgatás 2015.
Január 27-én volt az idei első közmeghallgatás a Kulturális Egyházi Központban. azért 
első, mert a Képviselő-testület egy régebbi határozata szerint ez év folyamán több alka-
lommal is megszervezi ezt a fórumot a lakosság tájékoztatása érdekében.

Erdősi László polgármester köszöntötte a megjelenteket, 
majd elmondta, hogy a meghívottak közül többen jelezték 
távolmaradásukat egyéb elfoglaltságaik miatt.
Elsőként Dr. Szelenczy Gabriella a Budakeszi Járási Hivatal 
vezetője arról tájékoztatta a jelenlévőket, hogy egyes szo-
ciális ügyek intézése március 1-től a Járási Hivatal hatáskö-
rébe kerül. Azokon a településeken, ahol eddig a lakosság 
adhatott be bármilyen kérelmet, várható úgynevezett 
„ügysegédek” kijelölése, akik kormányprogram keretében 
az adott településen segédkeznek az lakosság ügyeinek 
intézésében. A kormányhivatalok nyitvatartási idejében is 
változás lesz, a kormányablakok rövidebb nyitvatartási 
időben állnak majd a lakosság rendelkezésére. Ezekről a 
változásokról bővebben tájékoztatjuk a lakosságot a Hír-
mondón keresztül.
Ezt követően a Budaörsi Rendőrkapitányság képviseleté-
ben jelen lévő Aubéli Ákos rendőrhadnagy kapott szót. El-
mondta, hogy Herceghalom területén a bűnügyi statiszti-
kák kedvezően alakultak. Gépjárműlopás, gépjármű feltö-
rés nem volt, 13 esetben történt lopás, volt 4 lakásbetörés. 
Egy esetben történt súlyos testi sértés, halálos kimenetelű 
közlekedési baleset nem volt. Herceghalomban 0,02 % az 
egy főre eső bűncselekmények száma. 
Ezt követően Stark Zoltán kért szót, aki elmondta, hogy 
2014-ben a községben nagy visszhangot kiváltó esemény 
történt, amikor az utcán egy kislányt zaklattak itt lakó, de 
ismeretlen emberek. Kérdése arra vonatkozott, hogy ilyen 
esetben mi a teendő. Aubéli Ákos elmondta, hogy a lehető 
legrövidebb időn belül az eseményt jelenteni kell. A továb-
biak a rendőrség hatáskörébe tartoznak. A faluban műkö-
dő kamerarendszerrel kapcsolatban elmondta, hogy annak 
korszerűsítése az önkormányzat feladata. A legújabb hír, 
hogy ennek finanszírozásához Herceghalom nem kap álla-
mi támogatást. A következő kérdésre válaszolva Erdősi 
László elmondta, hogy a Liget utca végén lévő földutat 
sorompóval fogják elzárni.
A következő hozzászóló dr. Pintér Márk háziorvos volt. Az 
orvosi ellátás finanszírozásával kapcsolatban jelezte, hogy 
a Hírmondóban tévesen jelentek meg adatok. (Ennek hely-
reigazításával külön cikkben foglalkozunk. – szerkesztő)
Ezt követően Erdősi László tájékoztatta a jelenlévőket a 
népesség alakulásáról, valamint a település intézményei-
nek működéséről. Majd rátért a 2014. évi pénzügyi gazdál-
kodás ismertetésére, illetve a 2015. évi tervekről beszélt.
Elmondta, hogy a 2013-tól folytatott takarékos gazdálko-
dás tette lehetővé Herceghalom több útjának felújítását. 
Ez a munka tovább folytatódik. Az eredmények közt emlí-
tette a Hungapig Kft.-től megvásárolt épületet, amelyben 
az ifjúsági klub kapott helyet. Sikeres pályázati támogatás-
sal napelemek kerültek az óvoda tetejére. Kicserélték az 
óvoda kazánját egy korszerűbbre. Az iskola bővítésével 
kapcsolatban polgármester úr ismertette azt a levelet, 
amelyet Hoyos Sándornétól kapott ez ügyben. A levélben 
az áll, hogy remény van arra, hogy a Nemzeti Sportközpont 
által vezetett Nemzeti Köznevelési Infrastruktúra Fejlesz-
tési program folytatódik. Konkrét intézkedésre még nem 
került sor. Amennyiben az újabb pályázatot kiírják, a tan-
kerület képviselni fogja Herceghalom fejlesztési törekvése-
it. A tanke rület javasolja, hogy az önkormányzat saját erő-
ből indítsa el a fejlesztést.
A 2015. évi tervekre térve Polgármester úr arról beszélt, 
hogy az állami támogatás mellett a helyi adóbevételek 
nagyban befolyásolja a tervek végrehajtását. A prioritások 
között első helyen áll az iskola bővítése. A célok elérése ér-
dekében fontos az önkormányzati bevételek növekedése. 

Ennek egyik módja, hogy a községünkbe befektetők érkez-
zenek. Több gazdasági befektetésre alkalmas terület van a 
településen. Az a feladat, hogy idecsábítsunk olyan cégeket, 
akik tevékenységük folytán növelik az adóbevételeinket. 
Stefanits Csaba kért szót. Azt kérdezte, hogy jól hallot-
ta-e, miszerint egy végső esetben az Ifjúsági Klub helyisé-
gébe kerül az első osztály? Erdősi László válasza: nem, ha 
egyáltalán erre sor kerül, akkor legfeljebb a nyolcadik osz-
tályosok kerülnek oda. A felszólaló meglehetősen furának 
tartja, hogy akár az iskolások, akár a tanítók ilyen távolság-
ra „vándoroljanak” órát adni. Ezt követően azt kérdezte, 
hogy konkrétan mit tett az önkormányzat annak érdeké-
ben, hogy az iskola fogadni tudja az első osztályosokat, 
akik az óvodai felmérés alapján két osztályban férnek majd 
el. Erdősi László elmondta, hogy mindent el fog követni az 
önkormányzat a kialakult helyzet megnyugtató megoldá-
sára. A felszólaló garanciát kért a megoldásra, függetlenül 
attól a vitától, hogy állami feladat-e a bővítés vagy nem. 
Azt kérdezte, hogy volt-e egyeztetés az önkormányzat, a 
KLIK és az iskola vezetése között. 
Gacsályi Marianna elmondta, hogy 2013 óta kéri az ön-
kormányzatot arra, hogy a várhatóan megnövekedő gyer-
meklétszám miatt az iskola bővítésére tegyenek lépéseket. 
Az ifjúsági klub helyiségeiben történő esetleges elhelye-
zést elfogadhatatlannak tartja. A felszólaló azt kérdezte, 
hogy mekkora összeg van elkülönítve a bővítésre, annak 
függvényében, hogy egyértelműnek tűnik, hogy állami 
támogatást erre a feladatra nem kap a település.
Stefanits Csaba arról beszélt, hogy helyénvaló-e, hogy 
különböző ötletelésekről az iskola vezetése egy falugyűlé-
sen hall először. Konkrétan azt kérdezte, hogy amikor volt 
pénze az önkormányzatnak (2013–2014-ben), miért nem 
gondoltak arra, hogy az iskolát bővítsék a már akkor tudott 
létszámnövekedésre tekintettel.
Dr. Szmodis Jenő elmondta, hogy 2012-ben már tudtuk, 
hogy a következő évtől állami feladat az iskola fenntartása. 
Azt viszont még nem sejtettük, hogy majd 2015-ben az ál-
lam nem tud eleget tenni kötelezettségének. 
Stark Zoltán azt kérdezte, hogy az önkormányzat tudja-e 
már konkrétan, hogy a bővítés mennyibe fog kerülni.
Erdősi László válaszában elmondta, hogy az állam 15 mil-
lió forintot irányoz elő egy tanterem megvalósításának 
költségeként. Nem biztos, hogy ennyiből az önkormányzat 
meg tudja oldani az építkezést, de biztos, hogy megtalálja 
a módját annak, hogy a bővítés megvalósuljon. Tehát van 
annyi pénze az önkormányzatnak, hogy ezt a kérdést meg-
oldja.
A továbbiakban több felszólaló és Erdősi László között a 
KLIK szerepével kapcsolatban bontakozott ki vita, illetve 
arról kérdeztek többen is, hogy vannak-e már kész tervek, 
van-e elkülönített pénz a megvalósításra. 
A vitából összefoglalásként azt mondhatjuk, hogy a terve-
zés azonnal elkezdődik, és az önkormányzat rendelkezik 
azokkal az anyagiakkal, melyek az állam támogatása nél-
kül is lehetővé teszi azt, hogy az első osztályos gyerekek 
megnyugtató módon elhelyezésre kerüljenek.
Erdősi László állítása szerint legelsőként a prioritások kö-
zött két tanterem felépítése kap helyet. Az államtól kapott 
42 millió forintot – mely nem érkezett még meg, de az ál-
lamtól ígéret van rá – erre a célra fordítják majd.
Az iskolaügyek után az óvodával kapcsolatos felszólalások-
ban jelezték, hogy hosszabb ideje érezhető csatornaszag 
az óvodában. Többször történt kísérlet a megoldásra, de a 
szag nem szűnt meg. Mikor lesz megoldva ez a kérdés? Pál 
Gábor válaszában elmondta, hogy több alkalommal került 
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A válaszban elhangzott, hogy a padlástérben történő meg-
valósítás kétféle módon lehetséges, kettő illetve négy tan-
terem létesítésével. Mindkét lehetőségre megvannak az 
elvi engedélyek, hogy a tervezést el lehessen kezdeni.
Stark Zoltán arról kérdezett, hogy mikor és hogyan fogják 
a szülőket tájékoztatni arról, hogy lesz-e hely a gyerekek-
nek, vagy sem. A lakosságot folyamatosan tájékoztatni 
fogják a fejleményekről – hangzott a válasz.
Pörge Sándorné a kápolna felújításával kapcsolatban a 
felelős megnevezését kérte. 
Makay István alpolgármester válaszában elmondta, hogy 
novemberben kapta meg a feladatot a kápolna felújításá-
ra. Kezdeményezője volt a felújítási munkáknak, mely la-
kossági igényként merült fel. A felújítással kapcsolatban 
nem 4 millió forint került felhasználásra, hanem ennek kö-
rülbelül a fele. A restaurátori munkák megkezdődtek, ta-
vasszal folytatódnak. Árajánlatokat kértek be a további 
munkákról. 
Erdősi László hozzátette, hogy a munkákat Csizmadia 
Zsuzsa volt alpolgármester és Makay István együtt kezd-
ték el. Arra vonatkozóan, hogy ez a munkaközösség miért 
szűnt meg, nem kívánt reagálni.
További jelentkező nem lévén, Erdősi László megköszönte 
a részvételt és a közmeghallgatást bezárta.

Szabó György

szervesen egybeépített. Az ebédlő könnyen 
megközelíthető. 
Az átalakítás költségeit az önkormányzat fi-
nanszírozza, az osztályterem berendezésé-
nek költségeit a KLIK biztosítja. A jelenlévő 
oktatási szakemberek ezt a megoldást okta-
tás-szakmailag konstruktívnak, elfogadható, 
jó megoldásnak tartották.
A szakemberek végül megállapodtak abban, 
hogy az áprilisi beiratkozást követően, ami-
kor biztossá válik az iskolába beiratkozó el-
sős gyerekek létszáma, elkezdődhet az átala-
kítás, és ekkor kerül majd meghatározásra, 
hogy az új terembe melyik osztályt helyezi el 
az iskola vezetése.

Jelenleg úgy tűnik, hogy a sokak által jogo-
san felvetett iskolabővítési ügy végére pont 
kerülhet. Nem szabad megfeledkezni azon-
ban a további bővítés lehetőségéről, mely a 
következő években válik majd szükségessé.

Szabó György

tésére (2014), vizeletvizsgáló berendezés 
cseréje (2015),
• valamint az ott havonta járóbeteg szakta-
nácsadást nyújtó szakorvos kollégák bérkölt-
ségének fordítására került (2014), kerülnek 
(2015) majd. 
Az egészségügyi szolgáltató a fent nevezett 
beruházásokhoz folyamatos szakmai, és lo-
gisztikai hátteret, személyes jelenlétet biztosí-
tott, melynek teljes költségét önerőből finan-
szírozta. 

Dr. Pintér Márk háziorvos

sor javításra, több helyre bűzelzáró szifont építettek már 
be. További szakvizsgálatokra kerül sor a közeljövőben.
A következő felszólaló a Liget utcai játszótéren átvezető 
gyalogúttal kapcsolatban jelezte, hogy ott rendre moto-
rosok hajtanak át, veszélyeztetve ezzel az ott játszó gye-
rekeket. Erdősi László elmondta, hogy a problémát a 
közterület felügyelővel közösen, fokozott ellenőrzéssel az 
önkormányzat megoldja.
Ezután a Deponia Hulladékgazdálkodási Zrt. jelenlévő kép-
viselője válaszolt a kérdésekre. Galai Katalin felszólalásá-
ban elmondta, hogy a Képviselő-testület részéről ő vállalta 
el, hogy a zöld hulladék elszállításával kapcsolatban kidol-
goz egy javaslatot. Mivel ez évek óta nagy probléma a la-
kosság körében, kérte a kérdés napirendre tűzését a testü-
leti ülésen. Azt szeretné elérni, hogy a zöldhulladék elszál-
lítása hetente egyszer történjen meg. (erről a kérdésről kü-
lön cikkben olvashatnak. – szerkesztő) A Deponia képviselő-
je elmondta, hogy hulladékudvar létesítése pályázat útján 
lehetséges. Amennyiben a Duna-Vértes Hulladékgazdálko-
dási Társulás keretein belül ilyen telep megvalósítása sze-
repel, akkor könnyebb a helyzet, de ha nem szerepel, akkor 
ez egy nagyon költséges lehetőség és az engedélyeztetése 
nagyon bonyolult folyamat. Elmondta, hogy a Deponia sa-
ját komposztálót üzemeltet. Nagyon nagy mennyiséget 
komposztálnak, de a kiváló minőségű komposztot nem 
tudják értékesíteni. Takaróföldnek használják a szemétte-

lapzárta után
érkezett
Emlékeztető a Herceghalmi 
Általános Iskola épületének
bejárásáról.

2015. február 18-án Erdősi László polgár-
mester, Hoyos Sándorné tankerület-vezető, 
dr. Szmodis Jenő jegyző, Gacsályiné Hor-
váth Marianna igazgató és Pál Gábor mű-
szaki vezető helyszíni szemlét tartottak az 
iskolában abból a célból, hogy miként lehet-
ne megoldani egy új osztályterem kialakítá-
sát az épületben. 
Az iskola épületében adódó lehetőségek 
mindegyikének megtekintését követően a 
jelenlévők egyetértettek abban, hogy az új 
osztályterem kialakítására a legkézenfek-
vőbb megoldás a Községi Könyvtár olvasó-
termének átalakítása. Megállapították, hogy 

Dr. Pintér Márk háziorvos helyreigazítást kért 
a Hírmondó januári számában megjelent 
pénzügyi támogatással kapcsolatban. 
Doktor úr erről a témáról a januári közmeg-
hallgatáson is szót ejtett.
A megjelent tájékoztatást az alábbiak szerint 
pontosítjuk:  
• a háziorvosi szolgáltatást nyújtó háziorvos 
személye, valamint az általa képviselt egész-
ségügyi vállalkozás – működésének megkez-
dése óta (2012. 08. 01.) – a Herceghalmi Ön-
kormányzat részéről nem részesült pénzügyi 

lepen. Herceghalomban a házi komposztálást kellene elő-
térbe helyezni. Aki nem óhajt ezzel foglalkozni, attól évi 8 
alkalommal (havonta egyszer) zsákos formában szállítja el 
a cég a zöldhulladékot. 
Pörge Sándorné azt kérdezte, hogy az önkormányzat ter-
vezi-e a Bem József utca felújítását. Erdősi László válaszá-
ban elmondta, hogy tervezik, minden utat szeretnének 
felújítani. Az a cél, hogy a ciklus végére minden utca és köz 
aszfaltozott legyen.
Dr. Szelenczy Gabriella (herceghalmi lakosként kért szót) 
azt kérte, hogy a Móric-ligeti közvilágítás kérdésével fog-
lalkozzon az önkormányzat. Különös tekintettel a Pipacs 
utcában, ahol 8–9 házra jut egy lámpaoszlop. De a játszó-
tér, a bérlakások előtti útszakasz, a csobogó környéke is 
teljes sötétségben van. Erdősi László válaszában elmond-
ta, hogy általános felmérést kell készíteni a lámpatestek 
helyzetéről. Az a tapasztalat, hogy a megnőtt fák takarják 
az egyébként világító lámpaoszlopokat. A felmérés folya-
matban van. 
Csizmadia Zsuzsa felszólalásában arról beszélt, hogy a 
kápolna felújításának nem ő a felelőse. Az iskola bővítés 
ügyével kapcsolatban elmondta, hogy a testület 2013 óta 
szorgalmazza az iskola bővítését. Jó félévvel ezelőtt kérték 
a polgármester urat, hogy készíttessen statikai tervet a 
padlástérben történő bővítéshez. Az a kérdése, hogy ez a 
vizsgálat elkészült-e. 

a település demográfiai adatai alapján a jövő-
ben az iskola bővítése elkerülhetetlen, de ad-
dig is szükséges megoldást találni a tanköte-
les gyerekek létszáma miatt. Az iskola bejárá-
sa során, felmérve az épületben adódó lehe-
tőségeket, a Községi Könyvtár olvasótermé-
nek osztályteremmé átalakítása tűnt a legcél-
szerűbb, pedagógiailag és gazdaságilag is 
optimális megoldásnak. Tekintettel az átme-
neti helyzetre, az önkormányzat – a képviselő-
testület egyetértése esetén – a helyiséget díj-
mentesen, bérleti szerződéssel bocsátaná a 
KLIK, illetve az iskola rendelkezésére. 
Az önkormányzat műszaki vezetőjének véle-
ménye alapján könnyen és rövid idő alatt át-
alakítható a tér osztályteremmé, annak hasz-
nálatbavétele a 2015/2016-os tanév indításá-
ra biztosított. A helyiség átépíthető úgy, hogy 
a lift továbbra is megközelíthető maradjon a 
mozgáskorlátozottak számára. A menekülés 
útvonal biztosított a könyvtárlátogatók és a 
gyerekek számára egyaránt. A tér rendelke  -
zik férfi és női mellékhelyiséggel, az iskolával 

támogatásban, így közvetlen pénzügyi kap-
csolatban sem álltak. 
• A Herceghalmi Hírmondó 2015. I. számá-
ban a 2014. és 2015. évre közölt összegek, 
csak és kizárólag az Önkormányzat tulajdo-
nában lévő egészségügyi intézmény infra-
struktúrájának fejlesztésére szolgáltak. Így a 
2014. év folyamán: váróterem ablakainak 
lefóliázása, mellékhelyiségek rehabilitáció-
jára, biztonságos gyermekbútorok beszer-
zésére, illetve a gyermekorvosi rendeléssel 
kapcsolatban betegirányító rendszer kiépí-

Pontosítás az egészségügyi szolgáltatás
finanszírozásával kapcsolatban
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közbeszerzéssel kapcsolatos szavazása, stb. 
idő-idő-idő, megjósolhatatlan, hogy mennyi. 
Az Építésügyi Hivatal engedély kiadása mini-
mum 3 hónap. Ha akár csak egy kéményma-
gasság jelzés hiányzik, visszadobják a tervet 
hiánypótlásra. 
A polgármester úrnak a felháborodás elcsen-
desítésre irányuló kísérlete, hogy majd „meg-
gyorsítja” az építési engedélyt, UTÓPIA. Nincs 
alkalmazott, aki kiad egy ilyen jellegű építke-
zésben engedélyt, alapos vizsgálat nélkül. Sen-
ki nem óhajt börtönbe kerülni, ha valami balul 
sikerül. Emellett nyáron van a legtöbb bead-
vány és a legtöbb szabadságolás. Terveket ok-
tóberben ideális beadni és március elején kez-
deni az építkezést. Ez egy egyszerű séma!
Ha január 30-án elkezdenének tényleg az ügy-
gyel foglalkozni, akkor is csoda lenne, ha az 
Önkormányzat július vége előtt engedéllyel 
rendelkezne. Ekkor kezdődhetnének el a 
tényleges munkálatok. A befejezés persze egy 
kérdőjel, és ekkor adódik még egy probléma, 
a száradási idő! Ugyanis a vizes falak közé nem 
lehet a gyerekeket és a tanárokat beültetni, 
mert betegek lesznek. Hogy lesz ebből szep-
tember 1-jén tanítás?
Nos ahogy egy gyárban az igazgató felelős bi-
zonyos hibákért, úgy egy faluban a polgármes-
ter. Itt pedig a jegyzőkönyvek és határozatok 
egyértelművé teszik a felelőst. Nem elég, hogy 
semmit nem tett, de legalább megkérdezett 
volna valakit, aki ehhez valamit is ért. Elképesz-
tő! Ilyen volumenű hibánál jobb helyeken a 
polgármester lemond, (Japánban esetleg hara-
kirit követ el), de a minimum, hogy feláll és kije-
lenti: óriási mulasztásért vagyok felelős...

Galai Katalin,  Galai Péter

A Facebook néhány hozzászólója szerint ez 
inkább a polgármester meghallgatása volt, 
amiben megtudtuk, hogy a megmaradt tejet 
hogyan lehet tovább hasznosítani és szavalat 
is volt... De nem ez a lényeg!
A 2015. január 27-i falugyűlés fő témája az is-
kolabővítés volt. Sajnos az ügyre fordított 
másfél óra zöme mellébeszéléssel, polémiával 
telt el.
A tények: 
1./ A 2012-ben óvodába került gyerekek, ha-
csak világvége nem jön, 2015-ben iskolaköte-
lesek lesznek! Ezt nem volt nehéz megjósolni.
2./ A testület igenis 2013 óta foglalkozott az 
üggyel! 
És akkor álljon itt időrendi sorrendben a bead-
ványok, jegyzőkönyvek és határozatok doku-
mentációja, bárki ellenőrizheti, nyilvános.
• 2013. 04. 16. Varga Tóth Csaba iskolaigaz-

gató felhívása: „...mivel 2 első osztályt indít 
az óvoda, ezeknek már 2015-ben nem lesz 
üres tanterme...” – jelezte V. Tóth Csaba.

• 2013. 09. 19. Humán és Környezetvédelmi 
Bizottság egyik napirendi pontja: Iskola és 
tanterem bővítés. Felelős: Erdősi László pol-
gármester

• 2013. 11. 19. egyik napirendi pont, az Álta-
lános Iskola támogatása: az új tanterem ki-
alakításának terve, amennyiben ezt támo-
gatja a képviselő testület, fel kell venni a 
tervezett beruházások közé.

Most jön a lényeg: 
• 2013 11. 26. A Képviselő Testület 163/2013.

XI.26. sz. határozata támogatja az iskola te-
tőterének tantermekkel való bővítését... 
Felelős: Erdősi László polgármester és Dr. 
Szmodis Jenő jegyző.

 A KT 62/2014.IV.29. sz. határozata: a Képvi-
selő-testület úgy határoz, hogy az Önkor-
mányzat megkezdi az Általános Iskola bőví-
tésére irányuló tervezési munkálatokat és 
felhatalmazza Erdősi László polgármestert 
a tervezési szerződés aláírására. Felelős: 
Erdősi László

• 2014. 09. 15. A Herceghalmi Általános Isko-
la tanterem bővítése: Erdősi László el-
mondta, hogy a 2014/15-ös tanévtől leg-
alább 4 tanteremre lesz szükség... A Képvi-
selő Testület az Általános Iskola tanterem 
bővítésével kapcsolatban megbízza Erdősi 
László polgármestert, hogy vegye fel a kap-
csolatot a Klebelsberg Intézményfenntartó 
Központtal, stb... Felelős: Erdősi László.

Röviden a lényeg: 
A polgármester egyértelmű felhatalmazást 
kapott elkezdeni a tárgyalásokat és felvenni a 
kapcsolatot, statikussal, tervezővel, no meg a 
kivitelezőkkel, árajánlatokat kérni, – szóval, 
ahogy ezt tenni kell. Amennyiben ez bizonyos 
millió Ft-ot meghalad a közbeszerzési eljárást 
kell indítani, melyet a testület hagy jóvá.
A polgármester igen szolid érvelése a köz-
meghallgatáson: „…elképzelések már vannak, 
…konténer semmi esetre sem, … az állam fel-
adata…” stb. A felszólalók kérdéseiből és az 
azokra adott válaszokból világosan kiderült, 
hogy a falugyűlés napjáig egy tollvonás sem 
történt a polgármester részéről az 
iskolabővités ügyben, viszont mutogat min-
denkire, csak ő nem hibás! Szerinte...!
Közzétennénk egy egyszerű szakmai és idő-
rendi kommentárt. Most a semmi közepén 
tartunk, január, (február) vége van. A statikus, 
az építész, árajánlatok beszerzése, képviselők 

olvasói levél 
Egy „Falumeghallgatás” margójára...

A Herceghalmi Hírmondó decemberi szá-
mában összefoglaló jelent meg a testületi 
ülésről, melyben Erdei László képviselő úr 
hozzászólását szó szerint kérte idézni. Eb-
ben a cikkben éles kritika érte a képviselők 
tiszteletdíj emelését. Az előterjesztésben 
szereplő díj növekedés mértékével ügye-
sen manipulálva a 10 képviselő együttes 
éves illetményét említette, mely szerinte 
2 864 408 Ft -ot tesz ki összesen. Ha ezt le-
bontjuk, (tegyük fel, hogy Erdei úr jól szá-
molt), akkor ez havonta 23 870 Ft képvise-
lőnként. De persze egy külsős képviselőnek 
csak havonta nyomorult 3 000 Ft a növek-
mény, míg egy bizottsági elnöknek jogo-
san több. Mellékesen 2008 óta nem kaptak 
emelést a képviselők!
Arról nem is beszélve, hogy többen voltak 
olyan jelenlegi és múltbeli képviselők, akik 
négy évig társadalmi munkában ingyen 

dolgozva milliókat takarítottak meg az ön-
kormányzatnak, miközben a munkájukkal 
kapcsolatban befektetett pénz elérte a 200 
ezer forintot. Ezt saját zsebükből finanszí-
rozták és még csak meg sem köszönte sen-
ki! 
Kérdeznénk tisztelettel Erdei képviselő 
urat, hogy miért nem háborodott fel azon 
és miért nem íratott arról is a cikkben, 
hogy Erdősi László polgármester szabad-
ságmegváltás címén 3 800 000 Ft -ot utal-
tatott át egyedül saját magának. 
Tette ezt a tulajdonképpeni munkáltató a 
Képviselő testület tudta és jóváhagyása 
nélkül.

Üdvözlettel:

Czinege Jánosné, Herceg István,
Galai Katalin, Szendrei Bence

Kommentár a hírmondó decemberi számában
megjelent testületi ülés tájékoztatójához

MEGHÍVÓ

Tisztelettel meghívjuk községünk 
minden  lakóját az 1848. évi szabad-

ságharc tiszteletére rendezendő 
megemlékezésre.

Az ünnepséget 2014. március 15-én 
18.00 órakor tartjuk a 

Kulturális Egyházi Központban.
A műsorban fellépnek az általános 
iskola diákjai. Erdősi lászló polgár-

mester átadja a
Herceghalomért díjat.

A programot követően koszorúzás 
lesz a Millecentenáriumi emlékmű-
nél. Ezt fáklyás felvonulás és közös 

teázás követ.
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AZ ÖNKORMáNYZAT PÉNZBELI ÉS 
TERMÉSZETBEN NYÚJTOTT SZOCIáLIS
ELLáTáSAIRÓL SZÓLÓ RENDELET-TERVE-
ZET MEGVITATáSA 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Kép viselő-testülete 7 igen szavazattal elfo-
gadta az önkormányzat pénzbeli és termé-
szetben nyújtott szociális ellátásairól szóló 
rendeletét.
A rendelet Herceghalom hivatalos honlapján 
rövidesen olvasható lesz.

A DÍSZPOLGáRI CÍMRŐL SZÓLÓ RENDELET 
MÓDOSÍTáSA
A Képviselő-testület 2014. december 16-i ülé-
sén több képviselő egyidejűleg javasolta, 
hogy Dr. Lipka Sándor kapjon posztumusz 
díszpolgári kitüntetést. 
Ezért a 11/2007.(X.10.) számú, díszpolgári 
címről szóló rendelet módosítása szükséges, 
hogy a posztumusz díszpolgári cím odaítélhe-
tő legyen. 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy ha-
tározott, hogy a díszpolgári címről szóló  
11/2007. (X.10.) számú rendelet módosítja.

SZERZŐDÉS A POLGáRMESTERI HIVATAL
ÉS AZ ORVOSI RENDELŐ KLÍMABERENDE-
ZÉSEINEK KARBANTARTáSáRA
A Medipronto Kft. 2015. évre árajánlatot adott 
karbantartási szerződés megkötésére, amely 
évi két alkalommal történő felülvizsgálatot je-
lent. A Képviselő-testület 2014. december 16-i 
ülésén a döntést elnapolta azzal, hogy továb-
bi két árajánlat bekérése után kívánja kivá-
lasztani a legkedvezőbb ajánlatot. A kért aján-
latok beérkeztek, melyekből a polgármesteri 
hivatal berendezéseinek karbantartására a 
legkedvezőbb a MEDIPRONTO Kórháztechni-
kai Szolgáltató és Kereskedelmi Kft. 119 000 Ft 
+ ÁFA/év = 151 130 Ft ajánlata bizonyult.
Az Orvosi rendelő klímaberendezésének ga-
ranciális karbantartására szintén a MEDI-
PRONTO Kórháztechnikai Szolgáltató és Ke-
reskedelmi Kft. ajánlata 77 000 Ft + ÁFA/év = 
97 790 Ft volt a legkedvezőbb.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy ha-
tározott, hogy a szóban forgó helyiségek klí-
maberendezéseinek karbantartásával a MEDI-
PRONTO Kórháztechnikai Szolgáltató és Ke-
reskedelmi Kft.-vel kötnek szerződést.
A testület felhatalmazza Erdősi László polgár-
mestert a szolgáltatási szerződés aláírására. A 

FOGLALKOZáS-EGÉSZSÉGÜGYI SZERZŐDÉS
A SANIT-ART KFT.-VEL
A Dr. Lipka Sándorral kötött foglalkozás-
egészségügyi szolgáltatói szerződés 2015. ja-
nuár 1. napjával megszűnt. Az önkormányzat 
felkérte Dr. Pintér Márkot, hogy a Sanit-Art 
Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság 
képviseletében adjon ajánlatot az Önkor-
mányzat dolgozóinak foglalkozás-egészség-
ügyi ellátására vonatkozóan. Ajánlatában az 
Egészségügyi Szolgáltató kérte, hogy egész-
ségügyi tevékenységét a település orvosi ren-
delőjében továbbra is bérleti díj, rezsi költsé-
gektől mentesen végezhesse, ennek ellenté-
telezéseként vállalja, hogy – a bérleti díj és re-
zsi költségektől mentes időszak alatt - az Ön-
kormányzat valamennyi dolgozójának éves 
foglalkozás-egészségügyi alapellátását, jelké-
pes összegért mindösszesen 1.000,- Ft/év/fő 
díjért vállalja.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen szavazattal hozzá-
járul ahhoz, hogy a Sanit-Art Szolgáltató Kor-
látolt Felelősségű Társaság egészségügyi te-
vékenységét a település orvosi rendelőjében 
továbbra is bérleti díj, rezsi költségektől men-
tesen végezhesse.
Felhatalmazza Erdősi László polgármestert, 
hogy – az Önkormányzat és a Szolgáltató kö-
zött fennálló – egészségügyi közszolgáltatási 
szerződés erre vonatkozó módosítását aláírja.
A  Képviselő-testület úgy határoz, hogy foglal-
kozás-egészségügyi szolgáltatási szerződést 
köt az Egészségügyi Szolgáltatóval.
Azon időszak alatt, amíg az Egészség Szolgál-
tatót bérleti díj és rezsi költség nem terheli, az 
Egészségügyi Szolgáltató az Önkormányzat 
valamennyi dolgozójának foglalkozás-egész-
ségügyi ellátását 1.000,-Ft/év/ fő összegért 
ellátja.
Felhatalmazza Erdősi László polgármestert az 
egészségügyi közszolgáltatási szerződés alá-
írására.

áLTALáNOS ISKOLA BŐVÍTÉSE
(Erdei képviselő úr megérkezett)
1. Herceghalom Község Önkormányzatának 

Képviselő-testülete annak előmozdítása ér-
dekében, hogy a Herceghalomi Általános 
Iskolában 2015. szeptember 1-től két első 
osztály elindítása lehetővé váljon, úgy hatá-
roz, hogy elősegíti az Általános Iskola okta-
tási feladatainak teljesítését építési beruhá-
zás megvalósításával, a Budakeszi Tanker-
ülettel egyeztetett módon. 

2. A képviselő-testület részt kíván venni a  
Nemzeti Köznevelési Infrastruktúra Fejlesz-
tő Programban, melynek keretében az in-
tézményt bővíteni kívánja. 

A képviselő-testület felhatalmazza Erdősi 
László polgármestert a Budakeszi Tankerület 
igazgatójával a folyamatos kapcsolattartásra 
oly módon, hogy a kapcsolat alakulásáról fo-
lyamatosan tájékoztassa a Képviselő-testüle-
tet.
A határozatot a Képviselő-testület 7 igen sza-
vazattal jóváhagyta.

HÉSZ MÓDOSÍTáS TÖRVÉNYI MEGFELELÉS 
ALAPJáN
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy ha-
tározott, hogy 2015. évben új Településszer-
kezeti Terv és Helyi Építési Szabályzat megvi-
tatását elnapolja, azt visszautalja a Pénzügyi 
és Településfejlesztési Bizottságnak újratár-
gyalás végett.

HERCEGHALMI CSICSERGŐ ÓVODA VEZE-
 TŐJÉNEK KÉRELME AZ ÓVODAPEDAGÓGU-
SOK CAFETÉRIA JUTTATáSA ÜGYÉBEN
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen és 1 nem szavazat-
tal a 2015. évi költségvetésében az óvodape-
dagógusok részére történő cafetéria juttatá-
sának megtárgyalását egy ügyrendi javaslat 
kapcsán elnapolta. Azt visszautalta a legköze-
lebbi bizottsági ülésnek újratárgyalásra azzal 
a megkötéssel, hogy javaslatuknak még a 
2015. évi költségvetés elfogadása előtt meg 
kell történni. 

AZ ÖNKORMáNYZAT 2015. ÉVI
KÖLTSÉGVETÉSÉNEK BETERJESZTÉSE
A Pénzügyi Csoport elkészítette és beterjesz-
tette az Önkormányzat és Intézményei 2015. 
évi költségvetésének tervezetét. 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Kép viselő-testülete 6 igen és 1 nem szavazat-
tal a 2015. évi költségvetés tervezetét tárgya-
lásra alkalmasnak tartja.

VÍZI KÖZMŰ áTRUHáZáSI MEGáLLAPODáS 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy ha-
tároz, hogy nem veszi át az ÉTV Vízi közmű Kft. 
által térítésmentesen átruházandó,
Herceghalom Község Önkormányzata köz-
igazgatási területén levő rendszerfüggő vízi 
közmű vagyonelemeket.

tájékoztató a Képviselő-testület 2015. február 10-i
ülésén hozott döntéseiről
Erdősi lászló polgármester megnyitotta az ülést. Köszöntötte a megjelent képviselőket valamint a szép számban megjelent hallgatósá-
got. Erdei lászló képviselő jelezte, hogy később tud csatlakozni a tanácskozáshoz.  többen jelezték, hogy az egyebek napirendi pont-
ban felszólalnak. Ezt követően a Képviselő-testület a kkiadott napirendet 6 igen szavazattal elfogadta.
a testület elé került napirendi pontok mindegyikét a bizottságok előzetesen részletesen megtárgyalták. az ott javasolt változtatások-
kal, kiegészítésekkel módosított határozati javaslatokat kell a Képviselő-testületnek megszavazni.
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Féderer Krisztina első félévi munkájáról szóló 
beszámolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
13.000,-Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.
Kulcsár Szilvia első félévi munkájáról szóló 
beszámolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
13.000,-Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.
Miklós Gergely első félévi munkájáról szóló 
beszámolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
10.000,-Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.
Szendrei Máté első félévi munkájáról szóló 
beszámolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
10.000,-Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.
Végh András első félévi munkájáról szóló be-
számolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
5.000,-Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.
A Képviselő-testület a határozati javaslatot 5 
igen, 1 nem és 1 tartózkodással elfogadta.

CIVIL SZERVEZETEK MŰKÖDÉSI
TáMOGATáSáRÓL SZÓLÓ
ELSZáMOLáSAINAK MEGVITATáSA
A Képviselő-testület a Labdarózsa Kórus Egye-
sület, a Helyiek Herceghalomért Egyesület, a 
Herceghalom Kultúrájáért Közhasznú Egye-
sület, a Herceghalomi Mozgáskorlátozottak 
Egyesülete, a Herceghalom Szabadidő és 
Sport Egyesület és a Herceghalomi Kempo-
Dojo Sport Egyesület működési támogatásai-
nak elszámolását vitatta meg. 
A Képviselő-testület az egyesületek mind-
egyikének elszámolását 7 igen szavazattal el-
fogadta, melyekről egyenként szavazott.
 

EGYEBEK NAPIRENDI PONT 

KÉGLI TRANSPORT KFT. VÉTELI AJáNLATA
A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
ülésén kiosztásra került a Kégli Transport Kft. 
megkeresése, amelyben a Herceghalom 
443/9 és a 443/10 hrsz.-ú önkormányzati in-
gatlanok esetleges megvásárlására tett aján-
latot.
A mai nap folyamán a társaság kiegészítette a 
korábbi levelükben foglaltakat, amelyek a 
képviselők részére kiosztásra kerülnek.
Herceghalom Község Önkormányzatának  
Kép viselő-testülete a Kégli Transport Kft. 
meg keresését megvizsgálta.
Felkéri a társaság ügyvezetőjét, hogy készít-
sen szakmai tájékoztatót a tervezett beruhá-
zásról és cégismertető bemutatkozó anyagot 
a társaság eddigi tevékenységéről.
Csatoljon továbbá a fenti dokumentációhoz 
30 napnál nem régebbi cégkivonatot és a tár-
saság legutóbbi éves mérlegadatait.

Ezt követően a képviselők zárt ülés keretében 
folytatták megbeszélésüket, a Herceghalo-
mért Díj odaítéléséről, valamint díszpolgári 
cím adományozásáról.

Szabó György

szerződés fedezete a 2015. évi költségvetés-
ben rendelkezésre áll.

FOGORVOSI ÜGYELET ELLáTáSáT BIZTOSÍ-
TÓ TáRSULáSI MEGáLLAPODáS TERVEZET
MEGVITATáSA
2015. január 27-én Herceghalom, Biatorbágy, 
Etyek, Páty települések Fogorvosi Ügyelet El-
látását Biztosító Társulás egyeztető tárgyalá-
sán jelen levő Polgármesterek elfogadták a 
társulási megállapodás tervezetét, amely ter-
mészetesen csak a képviselő-testületek minő-
sített többségű jóváhagyó határozata után 
kerülhet aláírásra.
A Szolgáltatás értéke közbeszerzési eljárás 
hatálya alá tartozik, így a Társulási Megálla-
podás tagok általi elfogadása és aláírása után 
meghívásos közbeszerzési eljárást kell lebo-
nyolítani. 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy ha-
tározott, hogy a Biatorbágy, Etyek, Hercegha-
lom, Páty települések Fogorvosi Ügyelet Ellá-
tását Biztosító Társulás Társulási Megállapodá-
sát elfogadja.
Felhatalmazza Erdősi László polgármestert a 
Társulási Megállapodás aláírására.
Az éves ügyeleti megbízási díjat, mely 210 000 
Ft/év, a 2015. évi költségvetésének terhére 
biztosítja.

VIZSGáLÓBIZOTTSáG LÉTREHOZáSáRA
JAVASLAT
Galai Katalin, a Humán és Környezetvédelmi 
Bizottság tagja írásban benyújtott előterjesz-
tésében javasolta, hogy a képviselő-testület 
hozzon létre ideiglenes bizottságot a Polgár-
mester szabadság-megváltása vizsgálata ér-
dekében.
Az Önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzata lehetővé teszi, hogy a képviselő-
testület indokolt esetben, meghatározott fel-
adat ellátására ideiglenes bizottságot hozzon 
létre. Mind a tagok létszámáról, mind pedig a 
tagok személyéről a Képviselő-testület dönt.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 4 igen, 1 nem és 2 tartóz-
kodás mellett a Polgármester szabadság fel-
használása ügyének vizsgálatára ideiglenes 
bizottságot hoz létre, melynek tagjai: Szend-
rei Bence képviselő, Csizmadia Zsuzsa képvi-
selő, Stark Zoltán külsős bizottsági tag. A bi-
zottság egy szakértőt kér fel a vizsgálat idejé-
re, akinek tiszteletdíja 150 000 Ft.
Határidő: 2015. március 31.

A HERCEGHALOMI HÍRMONDÓ
PÉLDáNYSZáMáNAK EMELÉSE
A havonta megjelenő Herceghalomi Hírmon-
dó már évek óta jól működő kommunikációs 
csatorna az Önkormányzat és a település la-
kossága között. Az elmúlt időszakban jelentő-
sen megnövekedett a lakosság létszáma – fő-
ként a Vitális Lakóparkban történt lakásérté-
kesítések következtében – ezért szükségessé 
vált a Herceghalomi Hírmondó példányszá-
mának emelése.

Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy ha-
tározott, hogy a Herceghalomi Hírmondó pél-
dányszámát 2015. február hónapjától 900 da-
rabra emeli, melyhez bruttó 222 793 Ft össze-
get biztosít az önkormányzati dologi kiadások 
keretében.

RáKÓCZI SZÖVETSÉG TáMOGATáSI KÉRELME
Az 1989-ben megalakult Rákóczi Szövetség 
támogatja a szomszédos országokban élő 
magyar közösségeket. Az elmúlt évben a Szö-
vetség 50 000 Ft összegű támogatást kapott 
Önkormányzatunktól.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen és 1 nem szavazat-
tal úgy határozott, hogy a Rákóczi Szövetség 
kérelmét támogatja, részükre 50 000 Ft össze-
gű támogatást nyújt a 2015. évi költségvetés 
általános tartalékkerete terhére.

A HáZIORVOS, HáZI GYERMEKORVOS,
VÉDŐNŐ ÉS FOGORVOS TáJÉKOZTATÓJA
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal a házi-
orvos, a házi gyermekorvos, védőnő és a fog-
orvos tájékoztatóját tudomásul veszi.

BIATORBáGY POLGáRŐRSÉG ÉS ÖNKÉNTES 
TŰZOLTÓ EGYESÜLET BESZáMOLÓJA
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy ha-
tározott, hogy Biatorbágyi Polgárőrség és Ön-
kéntes Tűzoltó Egyesület beszámolóját módo-
sítás és kiegészítés nélkül elfogadja.
Felhatalmazza Erdősi László polgármestert a 
2015. évre szóló szerződés aláírására. Az Egye-
sület támogatási összegét 120 000 Ft/hó + 
50 000 Ft/hó a 2015. évi költségvetés terhére 
biztosítja.

FELSŐOKTATáSI PáLYáZAT ÚTJáN
NYÚJTOTT ÖSZTÖNDÍJ – AZ ELMÚLT IDŐ-
SZAK TAPASZTALATAI
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az 
alábbi határozati javaslatot terjesztette a Kép-
viselő-testület elé elfogadásra:
Bereczki Dorottya első félévi munkájáról szó-
ló beszámolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
15.000,- Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.
Bíró Nikolett első félévi munkájáról szóló be-
számolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
13.000,-Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.
Dula Marina első félévi munkájáról szóló be-
számolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
15.000, -Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.
Egedi Erika első félévi munkájáról szóló be-
számolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
13.000,-Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.
Farkas Tamás első félévi munkájáról szóló be-
számolóját elfogadja.
A 2014/2015. tanév második félévére részére 
13.000,-Ft/hó ösztöndíjat állapít meg.



7

HÍrEK HErcEgHalomból

3. Zöldhulladék gyűjtő zsák 
A lakos megvásárolja a zöldhulladék gyűjtő 
zsákot (melynek díja magában foglalja a keze-
lést és szállítást is) a kollégáink pedig függetle-
nül attól, hogy a naptárban kijelölt zöldhulla-
dékos napon teszik ki vagy sem, elszállítják. Így 
nem kerül ugyan külön gyűjtésre a hulladék, 
de nem az árokparton fog megjelenni, hanem 
együtt kezelésre kerül a többi hulladékkal. 
Abban az esetben, ha egy-két lakó volt az öt-
let felvetője, ez lenne az optimális megoldás, 
ami nem kerül többlet költségbe (csak a zsá-
kot kell megvásárolni, mint eddig).
Ideális esetben, helyben kellene komposztál-
ni, mert ez a fajta hulladék kezelhető minden 
háztartáson belül. Felesleges azt az anyagot 
nagy távolságra szállítani, ami helyben is ke-
zelhető. Sok településünkön évi 1–2 alkalom 
van csak kijelölve a zöld gyűjtésére, vélhetően 
ott többen komposztálnak. 
Remélem a fentiek alapján segítséget tudtam 
nyújtani a döntésükhöz.
További kérdésekkel kapcsolatban szívesen 
állunk rendelkezésükre.
A levél alapján a 3. lehetőséget tartja Galai 
Katalin és az önkormányzat is a legelfogad-
hatóbbnak. Ezért ezt a variációt az önkor-
mányzat beépíti a szolgáltatóval kötött szer-
ződésbe.

Szabó György

Több éve visszatérő probléma, amely az idei 
falugyűlésen is kérdésként merült fel, a házak-
nál keletkező levágott fű, illetve zöld hulladék 
elszállítása. A megoldást Galai Katalin a Hu-
mán és Környezetvédelmi Bizottság külső tag-
ja tűzte zászlajára. A témában többszöri levél-
váltás is történt a Deponia Hulladékgazdálko-
dási Nonprofit Kft-vel. 
Czentár Ottó szolgáltatási osztályvezető le-
vélben tájékoztatta önkormányzatunkat a 
probléma megoldásával kapcsolatban. Há-
rom alternatívát ajánlott. Levelét az alábbiak-
ban ismertetjük:
Tisztelt Hölgyem!
Az alábbiakban ismertetem, hogy milyen költ-
ségekkel járna a zöldhulladék heti gyűjtése, 
gyakoribbá tétele.
Elsőként szeretném jelezni, hogy a jelenleg 
érvényes műszaki tartalom szerint (mely a ki-
írásban szerepelt) havi egy alkalom van meg-
határozva zöldhulladék gyűjtésre márciustól-
októberig.
A szerződésben szereplő feladatokon kívül 
csak díj ellenében tudunk gyűjtést végezni.

1. A Depónia Nonprofit Kft. végzi a gyűjtést.
Tekintettel arra, hogy Herceghalom teljes te-
rületét be kell járni a zöldhulladék gyűjtés 
esetén is, a heti szokásos gyűjtési idővel szá-
molhatunk, ami 8 óra. Ebben a járművek me-

Tisztelt Lakosság!
A Depónia Kft. a házhoz menő szelektív gyűj-
tést az alábbiak szerint végzi Herceghalom-
ban:
A műanyag- és a papírhulladék gyűjtése egy-
szerre történik!
Műanyaghulladék gyűjtése (áttetsző zsákban, 
amit a lakók maguk biztosítanak).
A zsákban kizárólag az alább felsorolt hulladé-
kokat szíveskedjen gyűjteni:
műanyag üdítős, ásványvizes (PET) palackok,
műanyag kozmetikai és tisztítószeres flako-
nok, többrétegű italos (tejes, gyümölcsleves) 
kartondobozok,
fém italos (üdítős, sörös), ill. konzerves dobo-
zok.
A műanyag és fém palackokat, flakonokat, 
többrétegű italos kartondobozokat kiöblítve, 
laposra taposva rakják a gyűjtőzsákba, így ke-
vesebb helyet igényel!
Papírhulladék gyűjtése (kötegelve).
Kérjük, hogy az alábbi papírhulladékokat ösz-
szehajtogatva és összekötözve, a műanyagos 
gyűjtőzsák mellé helyezzék, lehetőleg olyan 
módon, hogy az a forgalmat ne zavarja:
újságpapír,  prospektus, irodai papírok, gép-
papír, papírzacskó, kartondoboz.

netideje is benne van, azaz amikortól a tele-
pet elhagyják és oda visszaérnek, az számítan-
dó. A járművek munkavégzésének díja: 20.000 
Ft/óra+Áfa (speciális tömörítő jármű, 3 fő sze-
mélyzettel).
A hulladék kezelésének díja: 8 Ft/kg+Áfa. (A 
mennyiség természetesen változhat 2–3 ton-
nától 8 tonnáig. A legrosszabb esetben csak 
kevés zöldhulladékot gyűjtünk be és felesle-
gesen égetjük el az üzemanyagot, terhelve 
ezzel a környezetet.)
A fentiek alapján a gyűjtés 1 alkalommal, 1 hé-
ten 160.000 Ft+Áfa, a kezelési díj 4 tonna ese-
tén: 32.000 Ft+Áfa, azaz heti 192.000 Ft+Áfa 
lenne a többlet gyűjtés díja, melynek megtérí-
tése a megrendelőt, azaz az Önkormányzatot 
terheli. Ha minden héten szállítanunk kell, ak-
kor 44 x 192.000 Ft, azaz 84.480.000 Ft-ba ke-
rülne. (az 52 hétből 8 alkalommal már van 
gyűjtés, ez levonásra került.)

2. Az Önkormányzat és a Depónia Kft. végzi a 
gyűjtést
Abban az esetben, ha az Önkormányzat saját 
erőből egy helyre gyűjtené a zöldhulladékot, 
kizárólag a gyűjtési idő rövidülne, a többi költ-
ség továbbra is fennáll. minimum 3–4 órával 
kell számolni, azaz heti 112.000 Ft+Áfa a gyűj-
tés és kezelés költsége, valamint az Önkor-
mányzat költsége a gyűjtéssel kapcsolatban.

Az üveghulladék gyűjtésére a szelektív hulla-
dékgyűjtő edények szolgálnak a hulladék-
gyűjtő szigeteken.
A szelektíven gyűjtött csomagolási hulladék 
nem lehet olajos, zsíros, vagy egyéb élelmi-
szerrel szennyezett!
A műanyag/fém- és papírhulladék elszállítása 
továbbra is ingyenes és nincs mennyiségi kor-
látja. Kérjük, a szelektíven gyűjtött műanyag- 
és papírhulladékokat is a szállítás napján reg-
gel 6 óráig az ingatlanuk elé szíveskedjenek 
kihelyezni!
A szállítási időpontokat a Herceghalomi Hír-
mondó januári számának 12. oldalán találják 
meg.
A tájékoztató a Depónia Kft. levele alapján 
történt.

Szabó György

Zöld hulladék gyűjtése Herceghalomban

tájékoztató a szelektív gyűjtésről a budakeszi Járási 
Hivatal és a

budakörnyéki Járási 
Földhivatal

HIRDETMÉNYE
Tájékoztatjuk Tisztelt Ügyfeleinket, hogy 

2015. április 09. (csütörtök)
2015. április 10. (péntek) és

2015. április 13. (hétfő)
napokon a Budakörnyéki

Járási Földhivatal székhelyén
(1117 Budapest, Karinthy Frigyes utca 3.) 

és a Lurdy-házban található
kirendeltségén egyaránt,

technikai okok
(adatbázisok informatikai áttelepítése) 

miatt az ügyfélfogadás
egész nap szünetelni fog.

A fenti napokat megelőzően és azokat 
követően az eddig megszokott rendben 

fogadjuk ismét Tisztelt Ügyfeleinket.
Megértésüket köszönve Tisztelettel:

dr. Koós Márk György hivatalvezető
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FarsaNg

Bár a péntek délutánok általában csendesen telnek az iskolában, 
február 6-án minden gyermek, sőt szülők sokasága gyülekezett és 
zsibongott a folyosókon és a tantermekben. Ezen a napon rendez-
ték a hagyományos farsangi mulatságot. A nézők nem csökkenő 

lelkesedéssel figyelték és hangos tapssal buzdították a felvonuló 
versenyzőket. Az elkészített jelmezek az idén is nagyfokú kreativi-
tásról tettek tanúbizonyságot. Az egyéni és csoportos bemutatókra 
az idén is a tornacsarnokban felállított színpadon került sor. A gye-
rekeket Gacsályiné Horváth Marianna igazgatóasszony köszöntöt-

te, majd Nagy Lajos tanár úr konferálása mellett elindult a verseny. 
Voltak klózok, királykisasszonyok, katonák, múmiák és a cicák sem 
maradtak otthon. Egy diák repülőgépen érkezett, egy másik a lon-

doni Big Bent hozta el a színpadra. Miután minden gyermek bemu-
tatta jelmezét, közös táncra került sor a színpadon. A zsűri tagjai e 
közben választották ki a farsangi királyt és királynét. Az egyéni jel-
mezeseket az osztályok csoportos bemutatója követte.
Az első osztályosok egy komplett cirkuszt jelenítettek meg a szín-
padon. Volt köztük bohóc, kötéltáncos, erőművész,  és voltak tűzka-
rikát átugró állatok. 
A 2. /a-sok egy tűztáncot mutattak be. A diákok, mint lobbanó láng-
nyelvek keringtek a színpadon.
A 2. /b.-sek Pinokkinónak öltözve ropták táncukat.
A harmadik osztály A. L. Webber: Macskák című musicaljének Elvis 
Train című epizódját adták elő. 

A negyedisek Kati néni vezetésével Mary Poppins musical rövid tör-
ténetét elevenítették meg a darab jelmezeiben. 
Az ötödikesekkel időutazáson vehettünk részt. Az ókorból indulva 
egészen a távoli jövő űrutazásáig jutottunk el.
A hatodik osztályosok tucatnyi sportot mutattak be, miközben 
„super girl” pon-pon lányok táncoltak a közönség szórakoztatására.
A hetedik osztály az idén Emil Rulez zenekar Hello Tourist című szá-
mára különböző nemzeteket vonultatott fel a színpadon, a rájuk 
jellemző viseletek, foglalkozások megjelenítésével.

A nyolcadikosok nagyon látványos „fekete-fehér” showtáncot ad-
tak elő, melyet Fülöp Attila tanított be az osztálynak.
Itt kell megemlíteni, hogy a gyerekek előadásait osztályfőnökeik 
tanították be és maguk is jelmezbe bújva működtek közre a pro-
dukciók során.
Már hagyomány, hogy a záró produkció a tanároké. Egy Abba sláger 
zenéjére, hippiként adták elő formációjukat.
A bemutatót tánc követte és szokás szerint volt tombola, büfé, és 
minden, ami egy jó hangulatú télbúcsúztatót teljessé tesz.

Szabó György

Farsang az iskolában
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alaPÍtvÁNYI bÁl

Február 14-én rendezte meg a Herceghalomi Gyermekekért Alapít-
vány idei jótékonysági bálját. Sok jegy már elővételben elkelt. A bált 
Erdősi László polgármester nyitotta meg, majd Cserkuti Julianna 
és Horváthné Gacsályi Marianna üdvözölte a megjelenteket. Kö-
szönetet mondtak mindazoknak, akik felajánlásaikkal, anyagi támo-
gatásukkal és segítő munkájukkal járultak hozzá a bál sikeres meg-
rendezéséhez. 

Az idén is volt jótékonysági kaszinó, ahol rulettezni és black-jackezni 
lehetett. Kávéház és jósda is várta a vendégeket. A büféről a Nímród 
Fogadó gondoskodott. A többfogásos vacsorát Hegedűs Imre főz-
te és szolgálta fel az éhes báli sokadalomnak. Elsőként a Csicsergő 
Óvoda 49 főt számláló néptánc csoportjából 19-en léptek fel, 
Karváziné Leveleki Gyöngyvér néptánc oktató betanításával ké-
szült műsorral. Őket a nagyok követték, az iskola nyolcadik osz-

tályosai a farsangi bálon már megismert „fekete-fehér” showtáncot 
adták elő, melyet Fülöp Attila tanított be. Majd a Mester és partne-
re – Fülöp Attila és Fülöpné ágoston Szilvia – latinamerikai táncot 
adtak elő. 
Ezt követően „Korok ruhái” címmel láthatott előadást a báli közön-
ség, mely Mátyás király várában játszódott. Sorra vonultak be az 
udvarhölgyek Lux Bea által tervezett korhű ruhákban. Mátyás király 
rövid ízelítőt kaphatott a modern kor ruháiból, ugyanis egy váratlan 
fordulattal a 20-as, 30-as évek jelmezeiben jelentek meg táncosok, 
akik egy fergeteg cselsztont adtak elő. 
A műsor  után kezdődött a tánc. Hosszú idő után egy zenekar szol-
gáltatta a zenét, akik kicsit megilletődően egy Abba slágerrel indí-
tottak. Ahogy oldódott a hangulat a zenekar is egyre jobban magá-
ra talált.
Éjfélkor tombolasorsolás volt, amelynek ajándékait a Tesco Globál 
Kft. ajándékozta az Alapítványnak.

Herceghalom 
gyermekeiért 
alapítvány
Jótékonysági 
bálja
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Kultúra

Február 27. 18.00 óra
HElYtÖrtÉNEtI Klub 
A HEKKE és a KEK szervezésében, amelyre sze-
retettel várják az érdeklődőket, a múltba szí-
vesen elkalandozókat. Régi tárgyakból, régi 
képekből kiállítás is lesz, ami a későbbiekben 
bővülni tud. Mindenki hozzon magával vala-
mit, amihez kis történetet tud kapcsolni. 

mÁrcIusI ElŐZEtEs

Március 8. 16. 30 óra
NŐK a mŰvÉsZEtbEN
Nők a művészetben, művek nőkről és nőktől. 
Herceghalmi művészek alkotásait – képek, 
tárgyak, versek - láthatjuk, hallhatjuk. Előad-
ják a művészek és tehetséges herceghalmiak.

Március 20. 18.00 óra
DIvatbEmutató 
Herceghalmi fiatalok saját ötleteik alapján, 
maguk készített ruháikat mutatják be a KEK-
ban. Közreműködik Domán Melinda stylist, 
akinek neve ismerősnek cseng azoknak, akik a 
magyar divatmagazinokat figyelemmel kísé-
rik.

Március 23. 
tavasZI ZsoNgÁs 
A rendezvény keretében Nemesné Zöld Mag-
dolna természetgyógyász és alternatív 
fizioterapeuta bemutatja a Herceghalomban 
szabadon élő gyógynövényeket. Alkalmazá-
sukról du. 5 órától előadást is hallgathatnak az 
érdeklődők. Hogy jobban elmélyedhessenek 
a gyógynövények világában ismertetőt vihet-
nek haza. Egész napos kiállítás lesz a KEK-ben 
a növényekről.

Miért tetszett?
Most, engedelmükkel Kocsis L. Mihály – Bal-
czó András: „Szenvedésbe ágyazott gyönyö-
rűség” című könyvét méltatnám.
A könyvről, a főszereplő Balczó András miatt 
joggal hihetnénk, ez egy úgynevezett sport-
könyv. Nos erről szó sincs!
A könyv ugyan 1998-ban íródott, de alaptézi-
sei, mondanivalója nagy részben napjainkra is 
érvényesek.
Balczó András egy meglehetősen vallásos em-
ber: a három olimpiai aranyérem és a tizenhá-
rom világbajnokság megnyeréséhez, mint 
nyilatkozza, nemcsak a tréningek, de a hite is 
nagyban segítette. A könyv egy olyan megal-
kuvás nélküli gerinces ember portréja, ami 
sajnos egészen ritka. Szubjektív véleményem, 
(nem állok ezzel egyedül), hogy Balczó András 
minden idők legkiválóbb öttusázója, de a ki-
váló sportoló mögött egy anyagi javakat, po-
zíciót nem minden áron magához ölelő em-
ber húzódik meg. Ezt az embert, aki a legmél-
tóbb lett volna, sportpályafutása után, a Ma-
gyar Öttusa Szövetség elnökségére, pitiáner, a 
bokájáig sem érő politikai funkcionárusok 
partvonalon kívülre száműzték. (Némi hason-
lóságot mutat útja Papp Laciéval, akinek vallá-
sossága szintén közismert volt.) Ezzel a fent 
nevezett „furdancsok” megbocsájthatatlan 
károkat okoztak a magyar sportnak, de kevés-
bé tudták Balczót megérinteni, mint Papp La-
cit ...Balczónak a karrier, mint olyan nem sokat 
jelentett... Feleségével az egykori tornász Csá-
szár Mónikával elvonultak az élet zajától és 
szerény életmódjukkal mutatnak példát tizen-
egy gyermeküknek.
A legtöbb ember, ha a tükörbe néz meg van 
elégedve önmagával és gerince állapotával. 
Nos, ha ez így lenne, a világ persze másképp 
nézne ki. De, ha elolvassák a Balczóról szóló 
könyvet, talán némi javulás állhat be a lelkiál-
lapotunkban, üdvözlettel, aki már elolvasta:

Galai Péter

KulturÁlIs 
ProgramoK Herceghalomi 

Hírmondó
Megjelenik havonta

Kiadja: 
Herceghalom Önkormányzata

Tel.: 06 23 530 560
E-mail: polghiv@herceghalom.hu

www.herceghalom.hu
Felelős szerkesztő: Szabó György

Telefon: 06 30 512 3810
E-mail:  h.hirmondo@gmail.com

A lapban megjelenő cikkeket
a felelős szerkesztő írta.

Más esetekben a cikk szerzője
az írás végén olvasható.

A fotókat Szabó György készítette.

ISSN: 2063-0778

Nyomdai munkák:

Nyomdaipari Kft.

A Herceghalomi Hírmondó
következő (XVII. évf. 3.) lapszáma

várhatóan 2015. március 27-én
jelenik meg.

Lapzárta március9-én  lesz.
Kéziratokat, hirdetéseket ezidáig

lehet leadni a polgármesteri hivatal
titkárságán, vagy küldhetők el

a fenti e-mail címre.

A Hírmondó korábbi számai
a Községi Könyvtárban megtalálha-

tók és helyben olvashatók.

aNYaKÖNYvI HÍrEK
mEgsZÜlEttEK
Buzás Gábor és Takács Dóra kislánya,
Buzás Réka

Páldi Roland és Balog Lilla kislánya,
Páldi Laura

IstEN ÉltEssE ŐKEt soKÁIg!

Pályázati felhívás
Herceghalom Község Önkormányzata pá-
lyázatot hirdet Herceghalom Boróka utca 
22–26. szám alatt levő két önkormányzati 
lakás költségelven történő, határozatlan 
idejű bérbeadására.
I. A/1 jelű lakás adatai: 67,34 m2 alapterü-
letű,  1 szoba +  2 félszoba és mellékhelyi-
ségek.
A lakás havi bérleti díja: 52.525,- Ft/hó
II. E/1 jelű lakás adatai: 54 m2 lapterületű, 
1 szoba + 2 félszoba és mellékhelyiségek.
A lakás havi bérleti díja: 42.120,- Ft/hó
A bérleti díj mellett a bérlőket terhelik a 
gáz, az elektromos áram, a víz-és csator-

naszolgáltatás, valamint a szemétszállítási 
díj költségei is.
Bérlők a bérleti szerződés megkötésekor 
kéthavi bérleti díjnak megfelelő kauciót 
kötelesek megfizetni.
Magánszemély pályázó esetén jövedelem-
igazolást kérünk annak igazolására, hogy 
a pályázó rendelkezik olyan jövedelem-
mel, amelyből a bérleti díjat és a közüzemi 
költségeket fedezni tudja.
A pályázat benyújtásának határideje: 
2015. február 27.
A pályázat elbírálásának határideje: 
2015. március 20.
A pályázat benyújtása:
Herceghalom Község Önkormányzata, 
/Gesztenyés út 13. sz./

Könyvtári
mozaik
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EgYHÁZI HÍrEK

KATOLIKUSOK, GYERTEK HAZA – AZ ISTEN HÁZÁBA!
a bIa rómaI KatolIKus PlÉbÁNIa HErcEgHalomI FIlIÁJa

2015 mÁrcIus HavI sZENtmIsÉINEK És lIturgIKus EsEmÉNYEINEK IDŐPoNtJaI

SZENTMISÉK/IGELITURGIÁK HERCEGHALOMBAN
szombatonként 18.00 órakor kezdődnek.

A Szentmisék előtt 17.30 órakor:
„PROHÁSZKA IMASZÖVETSÉG” KÖZÖS RÓZSAFŰZÉR IMÁDKOZÁS

Február 27. péntek 
KERESZTÚT 15.00 órakor Herceghalomban a KEK-ben

Február 28. szombat
Nagyböjt 2. vasárnap  „…a felhőből szózat hallatszott: (Ez az én szeretett 
Fiam, őt hallgassátok.)…” (Mk9,7) Jézus színeváltozása. Szentmise és lelki-
gyakorlat András diakónussal.

március 6-án, 13-án, 20-án és 27-én (péntekenként) 
KERESZTÚT 15.00 órakor Herceghalomban a KEK-ben

március 7. szombat 
Nagyböjt 3. vasárnap „…Bontsátok le ezt a templomot, és én három nap alatt 
fölépítem azt…” (Jn2,19) 
A kereskedők kiűzése a templomból. 
Szentmise Péter atyával és 1. Lelkigyakorlatos homília András diakónus 
atyával. 

március 14. szombat 
Nagyböjt 4. vasárnap  „…de aki az igazságot cselekszi, a világosságra megy, 
hogy nyilvánosságra jussanak tettei, mert Istenben cselekedte azokat...” 
(Jn3,21) Jézus küldetésének célja.
Szentmise Péter atyával és 2. Lelkigyakorlatos homília András diakónus 
atyával. 

március 19. csütörtök
SZENT JÓZSEF, A BOLDOGSÁGOS SZŰZ MÁRIA JEGYESE, IGELITURGIA 
18.00 órakor Herceghalomban a KEK-ben

március 21. szombat 
Nagyböjt 5. vasárnap „…Eljött az óra, hogy az Emberfia megdicsőüljön.…” 
(Jn12,23) Jézus utolsó nyilvános beszédei; a döntő órák
Szentmise Péter atyával és 3. Lelkigyakorlatos homília András diakónus 
atyával. 

március 25 szerda 
GYÜMÖLCSOLTÓ BOLDOGASSZONY, IGELITURGIA 18.00 órakor Hercegha-
lomban a KEK-ben

március 28. szombat 
VIRÁGVASÁRNAP-AZ ÚR SZENVEDÉSÉNEK VASÁRNAPJA
„…Mikor a százados, aki vele szemben állt, látta, hogy így kiáltva kiadta a lel-
két, ezt mondta: (Ez az ember valóban Isten Fia volt.)…” (Mk15,39) Jézus ha-
lála.

Felhívom figyelmüket, hogy szeptember folyamán:
19-én Szent József, a Boldogságos Szűz Mária jegyese,
25-én Urunk születésének hírüladása, Gyümölcsoltó Boldogasszony
ÜNNEPÉRŐL EMLÉKEZÜNK MEG EGYHÁZUNKBAN.

…KEZDETBEN VOLT… Sorozatunkat folytatjuk „A HIT – A CSALÁD – A  KÖ-
ZÖSSÉG – A SZENTSÉGEK” lelki értékeinek, hagyományainak bemutatásával.  
(8) A KERESZTÉNY EMBERKÉP II. Emberi létbehívásunk óta -, illetve Jézus 
első történelmi megjelenése óta sem töretlen társadalmunk fejlődésűnk-
ben. Éppen ezért fontos a KERESZTÉNY EMBERKÉP tudatában: (Jelenits Ist-
ván gondolatai) „Hitünk szerint az ember nem romlott meg egészen a bűnbe-
esés után, de segítségre szorul ahhoz, hogy önmagára találjon. ” Ezt a segítsé-
get adja meg az egyénnek a közösség, amely persze maga is megromolhat 
meg is romlik újra meg újra, és az Isten, akinek kegyelme, kinyilatkoztatása 
sajátos emberi közvetítéssel jut el hozzánk. Azért van nagyon fontos szere-
pe a nevelésnek az alakuló, magára eszmélő ember, a gyermek életében. 
A Biblia arról számol be, hogy Isten törvényeket, útmutatásokat adott az 
embereknek. Ezek közül különös méltósága van a tízparancsolatnak (bár a 
„két kőtáblát” hiba volna a teljes isteni törvény foglalatának tekintetni). Az 
izraeliták ajándéknak, kitüntetésnek érezték, hogy Isten világosan megfo-
galmazta előttük, mi a jó és mi a rossz. A 19. zsoltár így fogalmaz: „Szeplőte-
len az Úr törvénye, felüdíti a lelket. Az Úr rendelete megbízható, bölcsességet 
ad a kisdedeknek. Egyenesek az Úr végzései, vidámmá teszik a szívet, világos 
az Úr parancsa, felvilágosítja a szemet” (8-9). Az Ószövetségben meghirde-
tett törvényeket Jézus is komolyan vette. Mikor a legfőbb parancsról kér-
dezték, nem a tízparancsolatból, hanem a mózesi törvénykönyv két másik 
helyéről emelte ki a kettős szeretetparancsot: „Szeresd Uradat, Istenedet (va-
lójában: szeresd Jahvét, a te Istenedet)… Szeresd felebarátodat…” Márk 
szerint azt tette hozzá: „Ezeknél nincs nagyobb parancsolat” (12,31). Máté 
szerint ezt: „Ezen a két parancson alapul az egész törvény és a próféták” 
(22,40). (folytatás következik)

„KERESZTÉNY SZELLEMISÉGŰ HÉTFŐ ESTI BESZÉLGETÉSEK” 
Szokásos összejövetelünkre 2015. március 2-án, 9-én,16-án és 23-án hétfő 
esténként 18.00 órára mindenkit szeretettel várunk. A NÉGY EVANGÉLISTA 
SZENVEDÉS TÖRTÉNETI EVANGÉLIUMÁT OLVASSUK, MEGISMERJÜK, EL-
MÉLKEDÜNK RÓLA.

Herceghalmon élő, dolgozó, látogatásra-pihenésre betérő keresztény test-
véreinket szeretettel várjuk Szentmisére!

Plébániánk és Egyházmegyénk hitéletéről a:
http://www.biaikatolikus.hu, valamint a
http://www.szfvar.katolikus.hu és a
http://www.szfvar.katolikuscsaladok.hu honlapokon olvashatnak.

Klikkeljen rá Ön is / Te is! Térjen / Térj be hozzánk, mert a harang Önökért / 
Érted is szól!

Szeretettel: Lányi István

Hálás szívvel mondunk köszönetet mindazoknak, akik 
elhunyt Édesanyánk és Édesapánk Dr. Klosz Tamásné
és Dr. Klosz Tamás temetésén megjelentek, utolsó útjukra 
elkísérték, sírjukra koszorút, virágot helyeztek,
gyászunkban osztoztak.
Köszönetet mondunk azoknak is, akik nem tudtak eljönni, 
de gondolatban, lélekben velünk voltak!

Klosz Mónika, Eszter és Márk 

Hálás szívvel mondunk köszönetet mindazoknak, 
akik szüleink, Debreceni Istvánné (1938)
és Debreceni István (1936) temetésén részt vettek 
és sírjukra virágot helyeztek.

Lányai és családjaik

KÖsZÖNEtNYIlvÁNÍtÁs



Herceghalom, Deák Ferenc u. 22.
Tel: 06-70/323-5102

MIT ÉRDEMES TUDNI RÓLUK?
Akác:
	 •	 Gyümölcscukor	tartalma	miatt	sokáig	folyékony,	és	szintén	emiatt	májregeneráló	hatású
	 •	 Csonterősítő

Repce, vagy Repce krémméz: 
	 •	 Lúgos	kémhatása	miatt	gyomorsav	túltengés	esetén	ajánlott
	 •	 Magas	a	vastartalma,	így	vashiányosoknak	kifejezetten	jó
	 •	 Magas	szőlőcukortartalma	miatt	néhány	napon	belül	kristályosodik,
	 	 és	szintén	emiatt	sportolóknak	ajánlott

Napraforgó: 
	 •	 Gyulladáscsökkentő	hatása	miatt	teába	jó
	 •	 Koleszterincsökkentő	hatása	van
	 •	 Görcsoldó

Vegyes virág: 
	 •	 Magas	a	cukortartalma
	 •	 Sok	fajta	virág	van	benne,	akár	gyógynövények	is,	így	az	egyik	legértékesebb	mézfajta

Saját termelésű mézeinket áruljuk 1 kg-os, 0,5 kg-os,
igény szerint kisebb kiszerelésben is!

Méz kapható!


